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ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΟ Νο 175 
ΤΑΚΤΙΚΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
Στην Αθήνα, σήμερα την 22η Μαΐου 2018, ημέρα της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 16:00 
συνήλθαν σε Τακτική Συνεδρίαση τα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου, περιόδου 2017-
2018, του ΣΥΝΔΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ (ΣΕΦ), στα γραφεία του 
Συνδέσμου, κατόπιν της από 17 Μαΐου 2018 Πρόσκλησης του Προέδρου του Διοικητικού 
Συμβουλίου κ. Καπέλλου Σωτήρη, προκειμένου να συζητήσουν και να λάβουν αποφάσεις 
στα θέματα της ημερήσιας διάταξης: 
 
Θέμα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούμενης συνεδρίασης 
Θέμα 2: Ενημέρωση επί των εξελίξεων για θέματα της αγοράς 
Θέμα 3: Ενημέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συμμετείχαν σε συναντήσεις από 
το προηγούμενο ΔΣ μέχρι σήμερα 
Θέμα 4:. Εισερχόμενη αλληλογραφία – ενημέρωση από Δ. Βαρβιτσιώτη 
Θέμα 5:. Ταμειακή ενημέρωση - εισήγηση Μ. Σούρσος 
Θέμα 6:. Διοργάνωση ημερίδας ΣΕΦ το Φθινόπωρο / Ανάθεση στην εταιρεία επικοινωνίας 
που διοργάνωσε το συνέδριο του 2013 - εισήγηση Σ. Καπέλλος 
Θέμα 7:  Διοργάνωση εκπαίδευση μελών ΣΕΦ στην Cosmo One επί της διαδικασίας του 
διαγωνισμού - εισήγηση Θ. Σακκάς 
Θέμα 8: Προσδιορισμός τόπου και χρόνου της επόμενης συνεδρίασης του Δ.Σ. 
 
ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  

1. Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 
2. Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ   
3. Ο Γραμματέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ  
4. Ο Ταμίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ  
5. Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ  
6. Μέλος    ΞΑΝΘΗΣ ΣΠΥΡΟΣ (εξουσιοδότηση σε Σ. Καπέλλο) 
7. Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ 

 
Στο ΔΣ παρευρέθηκε ο Σύμβουλος του ΣΕΦ κ. Στέλιος Ψωμάς, τα μέλη Μ. Βάλιου 
(Photovoltaic), Δ. Βαρλάμης (Jinko),  Γ. Βλάσσης (Copernicus), Χ. Κεραμιώτης (ΔΕΗ 
Ανανεώσιμες), και τα αρωγά μέλη Χ. Φίλανδρος και Α. Ζαχαρίου . 
 
Ο Πρόεδρος, αφού διαπίστωσε την απαρτία δεδομένου ότι παρίστανται αυτοπροσώπως 6 
εκ των 7 μελών του ΔΣ, συνεπώς το ΔΣ βρίσκεται σε απαρτία, κήρυξε την έναρξη της 
συνεδρίασης με κατά σειρά συζήτηση των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης. Ο Πρόεδρος 
ζήτησε από τα Μέλη του Σώματος, να καταθέσουν αν έχουν κάποιο θέμα για συζήτηση 
εκτός ημερήσιας διάταξης. O κ. Βαρβιτσιώτης ζήτησε να γίνει συζήτηση επί του θέματος 
της ανακύκλωσης φωτοβολταϊκών που είχε αναβληθεί στο παρελθόν. Έτσι, η ημερήσια 
διάταξη τροποποιήθηκε ως εξής: 
 
Θέμα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούμενης συνεδρίασης 
Θέμα 2: Ενημέρωση επί των εξελίξεων για θέματα της αγοράς 
Θέμα 3: Ενημέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συμμετείχαν σε συναντήσεις από 
το προηγούμενο ΔΣ μέχρι σήμερα 
Θέμα 4:. Εισερχόμενη αλληλογραφία – ενημέρωση από Δ. Βαρβιτσιώτη 
Θέμα 5:. Ταμειακή ενημέρωση - εισήγηση Μ. Σούρσος 
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Θέμα 6:. Διοργάνωση ημερίδας ΣΕΦ το Φθινόπωρο / Ανάθεση στην εταιρεία επικοινωνίας 
που διοργάνωσε το συνέδριο του 2013 - εισήγηση Σ. Καπέλλος 
Θέμα 7:  Διοργάνωση εκπαίδευση μελών ΣΕΦ στην CosmoOne επί της διαδικασίας του 
διαγωνισμού - εισήγηση Θ. Σακκάς 
Θέμα 8:  Ανακύκλωση φωτοβολταϊκών: ο ρόλος του ΣΕΦ – εισήγηση Δ. Βαρβιτσιώτης 
Θέμα 9: Προσδιορισμός τόπου και χρόνου της επόμενης συνεδρίασης του Δ.Σ. 
 
Τούτων δοθέντων, άρχισε η συζήτηση των θεμάτων της τακτικής ημερήσιας διάταξης. 
 
Θέμα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούμενης συνεδρίασης 
 
Ο Γραμματέας παρέδωσε το Πρακτικό της συνεδρίασης στα μέλη, το οποίο είχε ήδη 
σταλεί με ηλεκτρονικό ταχυδρομείο, για έλεγχο και υπογραφή τους. 
Το Διοικητικό Συμβούλιο αποφασίζει ομόφωνα, και εγκρίνει το πρακτικό της 
προηγούμενης συνεδρίασης ως υποβλήθηκε. 
Όλα τα μέλη αφού ανέγνωσαν τα πρακτικά υπέγραψαν εγκρίνοντας το πρακτικό χωρίς 
παρατηρήσεις. 
 
 
Θέμα 2: Ενημέρωση από τον Σύμβουλο κ. Ψωμά επί των εξελίξεων για θέματα της 
αγοράς. 
 
Ο κ. Στέλιος Ψωμάς ενημέρωσε τα μέλη για τις τελευταίες εξελίξεις σε ότι αφορά στα 
εξής θέματα: 
 
- Διαγωνιστικές διαδικασίες και τελική πρόταση της ΡΑΕ. Συζητήθηκαν οι τελικοί όροι 
διενέργειας του διαγωνισμού της 2/7/2018 και έγιναν εκτιμήσεις για το κατά πόσο θα 
καλυφθούν οι στόχοι του 2018. 
 
- Υπήρξε ενημέρωση για τις πρωτοβουλίες που έχουν αναληφθεί σε ευρωπαϊκό επίπεδο 
ώστε να προωθηθεί η αυτοπαραγωγή και οι ενεργειακές κοινότητες. Για το σκοπό αυτό, 
υπήρξε και κοινή επιστολή όλων των ευρωπαϊκών συνδέσμων προς τα αρμόδια κοινοτικά 
όργανα. 
 
- Υπήρξε ενημέρωση για τροπολογίες που προωθούνται από το ΥΠΕΝ και αφορούν τα 
φωτοβολταϊκά (σχετικά με την επαναφορά της έγκρισης εργασιών μικρής κλίμακας αντί 
της οικοδομικής άδειας, τον τρόπο πληρωμής όσων έχουν υπογράψει σύμβαση 
διαφορικής προσαύξησης, την επιστροφή των εγγυητικών επιστολών σε όσους δεν 
επιτύχουν στο διαγωνισμό, το περιθώριο που θα δοθεί σε κορεσμένα δίκτυα όπως αυτό 
της Πελοποννήσου). 
 
Τα μέλη του ΔΣ αλλά και τα παραβρισκόμενα μέλη έκαναν διευκρινιστικές ερωτήσεις 
στον κ. Ψωμά και έλαβαν τις απαντήσεις από αυτόν. 
 
Θέμα 3: Ενημέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συμμετείχαν σε 
συναντήσεις από το προηγούμενο ΔΣ μέχρι σήμερα 
 
Ο κ. Ψωμάς ενημέρωσε για τη συμμετοχή του στο BUILDING GREEN OPEN SPACE 
2018 όπου παρουσίασε τις προοπτικές της αποθήκευσης σε συστήματα αυτοπαραγωγής. 
 
Θέμα 4: Εισερχόμενη αλληλογραφία  
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Δεν υπήρξε κάποιο σημαντικό θέμα πέραν της αλληλογραφίας «ρουτίνας». Προσκλήθηκε 
ο ΣΕΦ να συμμετάσχει στην ημερίδα του ΤΕΕ Κεντρικής Μακεδονίας στη Θεσσαλονίκη 
για την ημέρα περιβάλλοντος της 5/6/2018 με παρουσίαση του προέδρου Σ. Καπέλλου. 
Αποφασίστηκε ομόφωνα να γίνει η συμμετοχή και το κόστος των αεροπορικών 
εισιτηρίων (περίπου 190 ευρώ) να καλυφθεί από τον ΣΕΦ. 
 
Θέμα 5: Ταμειακή Ενημέρωση – Νομιμοποίηση τραπεζών - εισήγηση από κ. 
Μανώλη Σούρσο Ταμία ΣΕΦ 
 

(α.) Το ταμείο του ΣΕΦ είναι: 
 Καταθέσεις στην Alpha Bank 29.5.2018 ποσό 71.018,94 €.  
 Καταθέσεις στην Πειραιώς 29.5.2018  ποσό 34.718,96 €.  
 Καταθέσεις στην Εθνική 29.5.2018  ποσό 1.000 €.  
 Μικρό ταμείο 81,91 €. 

Ήτοι, σύνολο ταμείου ΣΕΦ: 106.737,90 €.  
 
Θέμα 6: Διοργάνωση ημερίδας ΣΕΦ το Φθινόπωρο / Ανάθεση στην εταιρεία 
επικοινωνίας που διοργάνωσε το συνέδριο του 2013 – Εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 
Ο κ. Καπέλλος ενημέρωσε για την προεργασία που έχει γίνει για τη διοργάνωση ημερίδας 
του Συνδέσμου το φθινόπωρο. Εισηγήθηκε να υπάρξει συνεργασία με την εταιρεία που 
διοργάνωσε επιτυχώς και την προηγούμενη ημερίδα και έκανε σχετική προσφορά για τη 
δική της αμοιβή 3.500 ευρώ (+ΦΠΑ), κάτι το οποίο έγινε ομόφωνα αποδεκτό από τα 
μέλη του ΔΣ. 
 
Θέμα 7:  Διοργάνωση εκπαίδευση μελών ΣΕΦ στην CosmoOne επί της διαδικασίας 
του διαγωνισμού - εισήγηση Θ.Σακκάς 
 
Ο κ. Σακκάς εισηγήθηκε να διοργανωθεί εκπαιδευτικό σεμινάριο ειδικά για τα μέλη του 
ΣΕΦ, σχετικό με την πλατφόρμα της CosmoOne που εξυπηρετεί τις διαγωνιστικές 
διαδικασίες. Τα έξοδα της εκπαίδευσης αυτής θα καλυφθούν από τον Σύνδεσμο. Το ΔΣ 
αποφάσισε ομόφωνα να προχωρήσει σε αυτή την ενέργεια και ο Πρόεδρος κ. Καπέλλος 
ανέλαβε τις επαφές με την CosmoOne για τη διοργάνωση της εκπαίδευσης εντός του 
Ιουνίου (κόστος για 20 εκπαιδευόμενους 1.050 ευρώ (+ΦΠΑ)) 
 
Θέμα 8:  Ανακύκλωση φωτοβολταϊκών: ο ρόλος του ΣΕΦ – εισήγηση Δ. 
Βαρβιτσιώτης 
 
Tόσο η εθνική όσο και η κοινοτική νομοθεσία προβλέπουν την ανακύκλωση του 
φωτοβολταϊκού εξοπλισμού μετά το πέρας της χρήσιμης ζωής του. Προκειμένου να 
εξασφαλιστεί η ανακύκλωση, οι λεγόμενοι “παραγωγοί αποβλήτων” (εν προκειμένω οι 
παραγωγοί ή εισαγωγείς εξοπλισμού) θα πρέπει να δημιουργήσουν ένα αποθεματικό το 
οποίο θα ενισχύσει τη διαδικασία της ανακύκλωσης ή της απόσυρσης με αποδεκτό τρόπο, 
όταν τα υπάρχοντα φωτοβολταϊκά συστήματα τελειώσουν τον κύκλο της ζωής τους. Για 
τη διαδικασία αυτή έχει ήδη υπάρξει συνάντηση του Συνδέσμου με τον ΕΟΑΝ 
(Ελληνικός Οργανισμός Ανακύκλωσης) αρμόδιο φορέα για τα θέματα της ανακύκλωσης,  
(στην οποία συμμετείχαν ο κ. Καπέλλος ως Πρόεδρος, ο κ. Βαρβιτσιώτης ως Γραμματέας 
του ΣΕΦ και ο κ Ψωμάς). 
Με βάση τη νομοθεσία, θα πρέπει να δημιουργηθούν κάποιοι φορείς (τα λεγόμενα 
«Συστήματα») οι οποίοι θα επιτηρούν και θα εξασφαλίζουν τη διαδικασία της 
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ανακύκλωσης των φωτοβολταϊκών και τη δημιουργία του αποθεματικού, όπως 
αντιστοίχως γίνεται και σε άλλες ηλεκτρικές και ηλεκτρονικές συσκευές. 
Ο φορέας αυτός θα έχει έσοδα και θα λειτουργεί με έλεγχο από τον ΕΟΑΝ, αποθεματικό 
από οποιοδήποτε πάνελ, ινβερτερ και άλλα υλικά το οποίο θα εισάγονται ή θα 
παράγονται ή θα εμπορεύονται στην Ελλάδα. Την υποχρέωση για την κάλυψη της 
συμμετοχής όσων έργων έχουν εγκατασταθεί προ του 2014 έχει ο ιδιοκτήτης του κάθε 
φωτοβολταϊκού σταθμού. 
Για το λόγο αυτό υπήρξε και προγενέστερα συζήτηση προκειμένου στη δημιουργία 
τέτοιου φορέα να έχει ρόλο και ο ΣΕΦ υπό την οπτική ότι έχει μέλη του μεγάλες εταιρίες 
παραγωγής, κατασκευής και εμπορίας τέτοιου εξοπλισμού. 
Ο κ. Βαρβιτσιώτης εξέφρασε την πρόθεση ορισμένων εταίρων – μεγάλων και γνωστών 
εταιριών του κλάδου - να προχωρήσουν στην κατάθεση φακέλου, από κοινού με άλλες 
ενδιαφερόμενες εταιρίες, προκειμένου να δημιουργηθεί ένα «Σύστημα» που θα αναλάβει 
τη διαχείριση της συλλογής φωτοβολταϊκών πλαισίων προς ανακύκλωση με βάση όσα 
προβλέπει το σχετικό θεσμικό πλαίσιο.  
Για το σκοπό αυτό, ζήτησε την ενεργό εμπλοκή του Συνδέσμου στην προσπάθεια αυτή. 
Μετά από συζήτηση, αποφασίστηκε ότι ο ΣΕΦ: 

1. Συναινεί και υποστηρίζει κάθε αντίστοιχη προσπάθεια πολύ περισσότερο όταν 
ενεργοποιείται από εταιρίες μέλη του. 

2. Η συμμετοχή του ΣΕΦ δεν θα πρέπει να είναι μονομερής σε ένα «Σύστημα» για 
να μη θεωρηθεί ότι υπάρχει αποκλεισμός και άλλων τυχόν προσπαθειών από 
εταιρίες του χώρου αν υπάρξουν. 

3. Ο ΣΕΦ δεν θα συμμετάσχει μεν ως εταίρος στην προσπάθεια αυτή, μπορεί όμως 
να συμμετάσχει με υποστηρικτικό και συμβουλευτικό ρόλο (π.χ. τεχνικού 
συμβούλου προς το ενδιαφερόμενο σχήμα).  

4. Λεπτομέρειες της συνεργασίας αυτής θα καθοριστούν στο προσεχές διάστημα 
όταν θα υπάρξει η κατάθεση του φακέλου.  

 
Θέμα 9: Προσδιορισμός τόπου και χρόνου της επόμενης συνεδρίασης του Δ.Σ. 
 
Το επόμενο ΔΣ θα πραγματοποιηθεί την Τρίτη 26 Ιουνίου 2018 και ώρα 16.00, στα 
Γραφεία ΣΕΦ, Φειδίου 11 και Μπενάκη, 106 78 Αθήνα 
 
Μη υπάρχοντος άλλου θέματος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το πρόχειρο  
Πρακτικό. 

 
Αθήνα, 22.5.2018 

 
Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 
 
Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ  
 
Ο Γραμματέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ  
 
Ο Ταμίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ 
 
Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ  
 
Μέλος   ΞΑΝΘΗΣ ΣΠΥΡΟΣ (εξουσιοδότηση Σ. Καπέλλος) 
 
Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ 


